
 Begravelseskassen af 1904 – ordinær generalforsamling den 26. august 2021 

 

Dagsorden 

1. Valg af dirigent og sekretær 

2. Bestyrelsens beretning om virksomheden 

3. Regnskab for 2020 

4. Behandling af indkomne forslag 

5. Valg til bestyrelsen m. v. jf. vedtægten 

Ad punkt 1. Valg af dirigent og sekretær 

Ole Pedersen (Dansk Told & Skatteforbund) valgt som dirigent og Dorthe Lindberg, Toldstyrelsen blev valgt 

til sekretær. Begge med akklamation.  

Dirigenten takkede for valget på sekretærens og egne vegne og gik herefter over til formalia. 

Dirigenten oplyste herefter at vedtægternes § 5, stk. 4, indeholder oplysninger om hvilke punkter, der skal 

behandles på generalforsamlingen og konstaterede, at generalforsamlingen var lovligt indvarslet i henhold 

til vedtægternes § 5, stk. 2 og stk. 3. uanset at det på grund af coronarestriktionerne ikke havde været 

muligt at afholde generalforsamlingen inden udgangen af maj, som vedtægterne ellers kræver 

Da der ikke var særlige krav i vedtægterne, konstaterede dirigenten samtidig at generalforsamlingen var 

beslutningsdygtig.  

Dirigenten oplyste herefter, at vedtægternes § 5, stk. 4, indeholder oplysninger om, hvilke punkter, der skal 

behandles på generalforsamlingen. Det forslag til dagsorden, som bestyrelsen havde fremsat, opfyldt disse 

regler.  

Stemmetæller Bjarne Karlsen. 

Dirigenten spurgte herefter generalforsamlingen om der var bemærkninger til den udsendte dagsorden. 

Det var ikke tilfældet hvorefter dagsordenen blev godkendt. 

Dirigenten gik herefter videre til punkt 2 på dagsordenen og gav således ordet til foreningens formand 

Marianne S. Nielsen til aflæggelse af bestyrelsens beretning. 

Ad punkt 2. Bestyrelsens beretning om virksomheden 

Formand Marianne S. Nielsen aflagde bestyrelsens beretning således: 

”Jeg vil nu aflægge bestyrelsens beretning, men først vil vi mindes de medlemmer, som er afgået ved døden 

i det forløbne år: 

Ingelise Larsen  Hørsholm 

Ib K. Hansen    Helsingør   

Kaja Høj Hansen  Kolding 

Peter Berg Marker  Rønne 

Jørgen Nissen    Gråsten 



Jens Jakob Kjær Pedersen  Hals 

Birthe K. V. Jørgensen  Thisted 

N E Mortensen  Holstebro 

K O Andersen    Nørre Alslev 

J. B. Balslev    Brøndby Strand 

Henning L. Nielsen  Brande 

Henning Havtorn  Virum 

John Ebdrup    Brabrand 

Marie Kappel    Ry 

Per Østermann  Ballerup 

H S Marcuslund  Odense V 

H K Haugaard Jensen  Ribe 

Jens Erik Jungersen  Karlslunde 

Vil I rejse jer, mens jeg udtaler: Æret være deres minde – Tak. 

At miste et familiemedlem og en god ven er altid trist og giver et savn, og for Begravelseskassen skaber det 

et savn, at vi i dag skal nævne, at Ib K Hansen er blandt de afdøde medlemmer. 

På grund af sygdom kunne Ib ikke deltage i generalforsamlingen 2020. En generalforsamling hvor vi skulle 

hylde Ib for at have været kasserer i Begravelseskassen i ikke mindre end 50 år. 

Generalforsamlingen støttede op om, at vi skulle sende en varm hilsen og en rigtig god flaske whisky til Ib.  

Myrtel tog ud til Ib med en god flaske whisky, som Ib desværre ikke selv kunne modtage. Og kort efter 

ringende Ibs søn, og fortalte at Ib var afgået ved døden. 

Endnu en gang sender vi en tak og tanke til Ib for hans fantastiske engagement i Begravelseskassen 

På generalforsamlingen 2020 blev Christina Hammarberg valgt som kasserer, og sammen med revisor 

Bjarne Karlsen og med stor hjælp fra Ole, overtog Christina kassererposten, hvor de bl.a. fik lukket og åbnet 

nye konti. 

Tak til jer for indsatsen. 

Vi afholder generalforsamling på en ny adresser. DTS er flyttes til Codanhus og vi har nu mulighed for at 

benytte kantine og mødelokaler her i huset. Jeg ved, at de ansatte i DTS, er glade for de nye omgivelser, som 

giver dem bedre arbejdsvilkår og jeg håber, at I også vil synes om at afholde generalforsamling her. 

Også Skatteforvaltningen får mange nye adresser og på såvel ”gamle adresser” som nye, har corona og 

persondataloven gjort, at det har været svært at holde møder på Skats adresser. Som formand for 

Seniorforeningen, har jeg bedt direktør Claus Henrik Larsen, som er gæstetaler på Seniorforeningens 

generalforsamling på tirsdag, om at give en status på vores muligheder for igen at holde sociale 

sammenkomster på Skats adresser. 



Men for Begravelseskassen håber jeg, at vi i dag bliver så glade for at være her i Codanhus, at vi også 

fortsat vil mødes her til vores generalforsamlinger.    

Vi er i dag 808 medlemmer i Begravelseskassen fordelt med 635 ordinære medlemmer og 173 ægtefæller. 

Ifølge vores vedtægter, har vi ikke mulighed for at blive flere medlemmer i Begravelseskassen og hvis vi ikke 

foretager os et eller andet, vil det blive ”sidste mand lukker og slukker” 

Derfor vil bestyrelsen senere i dagsorden fremsætte en vedtægtsændring, der muliggør optagelse af nye 

medlemmer. 

Det vender jeg tilbage til under dagsordenens pkt. 4, indkomne forslag – hvor vi også skal drøfte 

muligheden for at ændre kontingentopkrævningsperioden fra 2 år til 5 år. 

Begge emner tager vi under pkt. 4, hvis dirigenten tillader dette?   

Også i år har Fondet af 1844 besluttet at give et tilskud til vores generalforsamling. Fondet yder et tilskud 

på 100 kr. til deltagere i generalforsamlingen, som har været ansat i Skatteforvaltningen. 

Tak til Direktør for Fondet – Ole Pedersen. 

Til afslutning på beretningen vil jeg fremhæve, at jeg er meget glad for at vi i dag kan mødes i Codanhus – 

det ser ud til, at der i hvert fald her og nu, er rimeligt styr på coronaen og alle her er færdigvaccineret ‐så jeg 

håber, vi også i år vil få nogle hyggelige og sjove timer – uden alt for mange afstandskrav. 

Tak til Jens og Jytte, som altid er klar til at hjælpe med det praktiske – og jeg vil bede dig, Ole om at sende 

Rikke Martens en hilsen, med tak for hendes hjælp med at lave aftale med kantinen. 

Jeg vil nu overlade beretningen til generalforsamlingen.” 

Dirigenten spurgte om der var bemærkninger til beretningen. Det var ikke tilfældet og beretningen blev 

herefter enstemmigt vedtaget. 

Ad 3. Regnskab 2020 

I sin beretning berettede Kassereren om det praktiske omkring overtagelsen af funktionen og de 

udfordringer der havde været omkring det. Nævnte at foreningens girokonto nu var blevet lukket som følge 

af moderniseringen og at alle foreningens pengeforhold håndteres nu af Lån & Spar. Takkede formanden og 

revisoren for den støtte de havde givet i forbindelse med overtagelse af posten. 

Ad 4: Behandling af indkomne forslag 

Dirigenten meddelte, at Bestyrelsen havde indsendt vedtægtsændringer til følgende paragraffer: § 1, stk. 3, 

§ 4, stk. 2, § 5, stk. 2, § 7, stk. 6 og stk. 7 og § 12, stk. 3. Bestyrelsen fremsatte sin motivation for forslagene 

som delvist var begrundet i ønske om at ikke at afgrænse medlemskredsen (§ 1, stk. 3), forhold omkring 

kontingentopkrævning, kassens regnskaber og midler m.v.  (§ 4, stk. 2, § 7, stk. 6 og stk. 7), afholdelse af 

foreningens generalforsamling (§ 5, stk. 2). Desuden var der en enkelt konsekvensændring. 

Forslagene blev debatteret og enstemmigt vedtaget. De reviderede vedtægter er vedlagt referatet som 

bilag.  

Øvrige indkomne forslag: 



Kontingentopkrævningen ændres fra hvert 2. år til hvert 5. år med første opkrævning år 2022. Størrelsen er 

i øvrigt uændret 20 kr. om året. Begravelseshjælpen er også uændret 2.000 kr. 

Årligt honorar kontorhold: Formand: 2000 kr. årligt, Kasserer: 6000 kr. 

De øvrige forslag blev enstemmigt vedtaget. 

Ad 5: Valg til bestyrelsen mv., jf. vedtægterne 

Dirigenten oplyste at der jf. vedtægterne skulle foretages følgende valg på generalforsamlingen. Følgende 

blev valgt uden modkandidater og med akklamation 

Formand:     Marianne S. Nielsen (genvalg) 

Bestyrelsesmedlem:  Jytte B. Pedersen (genvalg) 

Bestyrelsesmedlem:  Myrtel Ohm (genvalg) 

1. bestyrelsessuppleant   Jens Norlund (genvalg) 

2.  bestyrelsessuppleant:  John Sigurdsson (genvalg) 

Revisor:    Jan Nørner (nyvalg) 

Revisorsuppleant:  Tove K. Jensen (nyvalg) 

Herefter konstaterede dirigenten af dagsordenen var udtømt og takkede for god ro og orden.  Gav herefter 

orden til formanden for afsluttende bemærkninger. 

Formanden takkede for valget på egne og de øvrige valgtes vegne. Takkede herefter dirigenten Ole 

Pedersen og sekretæren Dorthe Lindberg samt Jytte B. Pedersen og Jens Nordlund for hjælp med det 

praktiske omkring forsamlingen. 

 

Herefter bød formanden de fremmødte på et let traktement i form af lidt smørrebrød og drikkevarer. 

 

Sekretær: 

Dorthe Lindberg 

13. september 2021 

 

 

Godkendt den  

 

 

 

 



Ole Pedersen          Marianne S. Nielsen 

      Dorthe Lindberg 

dirigent          formand   

      sekretær 


